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Protokół Nr 6 

z obrad szóstej sesji Rady Miejskiej w Więcborku, odbytej w dnia 25.03.2015r. 

 

Posiedzenie odbyło się w Sali Krajeńskiej Miejsko-Gminnego Ośrodka Kultury w Więcborku 

przy ulicy Pocztowej 2. 

Sesja trwała od godz. 12:00 – do godz. 15:40. 

Obecność według załączonej listy obecności. 

W sesji na 15 radnych udział wzięło 14 radnych, czyli quorum wymagane do podejmowania 

prawomocnych uchwał zgodnie z art. 14 ustawy o samorządzie gminnym / jedn.tekst Dz.U. 

Nr 142 poz. 1591 z późn. zm. /. 

Radna nieobecna usprawiedliwiona – p. Marta Bączkowska. 

 

 

Spoza Rady w obradach uczestniczyli: 

1. Burmistrz Więcborka      - Waldemar Kuszewski 

2. Zastępca Burmistrza Więcborka     - Jacek Masztakowski 

3. Skarbnik Gminy Więcbork     - Alina Kruk 

4. Radca Prawny UM      - Krzysztof Hoffman 

5. Wicestarosta Powiatu Sępoleńskiego    - Andrzej Marach 

6. Przewodnicząca Miejskiej Komisji Wyborczej w Więcborku - Maria Kołata 

7. Radna Rady Powiatu Sępoleńskiego    - Barbara Bury 

8. Dyrektor Biura Obsługi Oświaty Samorządowej w Więcborku - Danuta Zawidzka 

9. Główna Księgowa Biura Obsługi Oświaty Samorządowej 

w Więcborku       - Ewelina Gracz 

10. Prezes Spółki „Novum-Med.” w Więcborku   - Stanisław Plewako 

11. Prezes Spółki „PROVITA” w Więcborku   - Tomasz Mesjasz 

12. Prezes Spółki „FAMILIA”     - Izabela Osowska 

13. Kierownik Referatu Rolnictwa, Ochrony Środowiska, 

i Dróg        - Tomasz Fifielski 

14. Dyrektor Zakładu Gospodarki Komunalnej w Więcborku - Adam Kubiak 

15. Sołtys sołectwa Witunia      - Maria Łańska 

16. Sołtys sołectwa Sypniewo     - Brygida Migawa 

17. Redaktor „Krajeńskich Zeszytów Historycznych”  - Leszek Skaza 

18. Redaktor Regionalnego Portalu Informacyjnego  - Ewa Szydeł 

19. Redaktor Naczelny „Gazety Więcborskiej”   - Tomasz Bracka 

20. Mieszkaniec Więcborka      - Andrzej Chatłas 

 

Obradom przewodniczyła p. Grażyna Witczak – Przewodnicząca Rady Miejskiej  

w Więcborku. 

Ad. 4 W dalszej części obrad dokonane zostało uroczyste wręczenie zaświadczenia o wyborze 

na radnego Panu Władysławowi Rembelskiemu, wybranemu w wyborach uzupełniających do 

Rady Miejskiej w Więcborku z dniu 8 marca 2015r. Dokument wręczony został przez 

Przewodniczącą Miejskiej Komisji Wyborczej w Więcborku Panią Marię Kołata. 
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Po odbiorze zaświadczenia Pan Władysław Rembelski złożył uroczyste ślubowanie. Rota  

w brzmieniu  

” „Wierny Konstytucji i prawu Rzeczypospolitej Polskiej, ślubuję uroczyście obowiązki 

radnego sprawować godnie, rzetelnie i uczciwie, mając na względzie dobro mojej gminy i jej 

mieszkańców”. 

Wypowiedziana została przez samego radnego z pamięci z dodaniem zdania : "Tak mi 

dopomóż Bóg."   

Po ceremonii radny oficjalnie objął mandat radnego Rady Miejskiej w Więcborku.  

Porządek obrad: 

1. Otwarcie. 

2. Stwierdzenie quorum. 

3. Wręczenie zaświadczenia o wyborze radnemu wybranemu w wyborach uzupełniających 

4. Złożenie ślubowania przez radnego wybranego w wyborach uzupełniających do Rady 

Miejskiej w Więcborku. 

5. Przyjęcie protokołu z V sesji Rady Miejskiej. 

6. Informacja Przewodniczącej Rady Miejskiej w Więcborku o działaniach podejmowanych 

w okresie między sesjami. 

7. Informacja Burmistrza Więcborka o pracy w okresie między sesjami. 

8. Interpelacje i zapytania radnych. 

9. Przyjęcie informacji dotyczącej funkcjonowania służby zdrowia na terenie gminy 

Więcbork: 

a) Wystąpienie Prezesa Spółki „Novum-Med.” 

b) Wystąpienie Prezesa Spółki „PROVITA” 

c) Wystąpienie Prezesa Spółki „Ars Medica” 

d) Wystąpienie Prezesa Spółki „Familia”. 

10. Przyjęcie informacji dotyczącej kształtowania się kosztów funkcjonowania oświaty 

samorządowej w roku 2014 oraz założeń dotyczących realizacji zadań oświatowych  

w roku 2015. 

11. Podjęcie uchwały uchylającej uchwałę w sprawie zmian w statucie Biura Obsługi Oświaty 

Samorządowej w Więcborku. 

12. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie utworzenia Biura Obsługi Oświaty 

Samorządowej w Więcborku i nadania statutu.  

13. Podjęcie uchwały w sprawie przedłużenia taryfy za zbiorowe zaopatrzenie w wodę  

i zbiorowe odprowadzanie ścieków ustalone przez Zakład Gospodarki Komunalnej Spółka 

z o.o. w Więcborku. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie utworzenia odrębnego obwodu głosowania. 

15. Podjęcie uchwały przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 

zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Więcbork w 2015 roku. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie wskazania przedstawiciela samorządu gminnego do składu 

Rady Krajeńskiego Parku Krajobrazowego. 

17. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w składach osobowych komisji stałych Rady 

Miejskiej w Więcborku. 

18. Podjęcie uchwały w sprawie wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla członków 

ochotniczej straży pożarnej. 

19. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Więcborka na rok 2015. 

20. Podjecie uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Więcbork. 

21.  Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 
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22. Wolne wnioski i informacje. 

23. Zakończenie. 

   

Do porządku obrad nie wniesiono zmian. 

Ad. 5. Przewodnicząca RM p. Grażyna Witczak poinformowała, że protokół z V sesji 

został napisany. Do dnia sesji nie wniesiono poprawek. Zapytała, czy ewentualnie ktoś  

z radnych w danej chwili ma jakieś uwagi. Takowych nie zgłoszono, więc poddano protokół 

pod głosowanie. 

Na sali 13 radnych 

Protokół przyjęto jednogłośnie 

 

Ad. 6 Informacja Przewodniczącej Rady Miejskiej w Więcborku dotycząca działań 

podejmowanych w okresie między sesjami. 

1.03.2015r. – wraz z Burmistrzem Więcborka Przewodnicząca uczestniczyła w uroczystym 

złożeniu kwiatów na grobach Żołnierzy Wyklętych oraz pod pomnikiem „Orła Białego” 

17.03.2015r. – udział w Walnym Zebraniu Gminnej Spółki Wodnej w Więcborku  

18.03.2015r. – udział w posiedzeniu Komisji Zdrowia, Pomocy Społecznej i Porządku 

Publicznego  Rady Miejskiej w Więcborku. 

24.03.2015r. – udział w posiedzeniu Komisji Budżetu i Finansów Rady Miejskiej  

w Więcborku. 

 

Ponadto w okresie tym Przewodnicząca pełniła cotygodniowy dyżur w biurze Rady Miejskiej 

w Więcborku tj. w każdy wtorek od godz. 14:00 – 16:00. 

 

 

Ad.7 Informacja Burmistrza Więcborka o pracy w okresie między sesjami. 

26.02.2015r. – udział w zebraniu sprawozdawczo-wyborczym sołectwa Zabartowo. 

27.02.2015r. – udział w szkoleniu BHP w Człuchowie oraz podsumowaniu Projektu 

„Modelowa Współpraca w Powiecie Sępoleńskim” organizowanym przez  Stowarzyszenie 

„Dorośli Dzieciom” / spotkanie 27 – 28 luty 2015r. w Fojutowie/. 

1.03.2015r. – udział w uroczystym złożeniu kwiatów na grobach Żołnierzy Wyklętych oraz 

pod pomnikiem „Orła Białego”. 

4.03.2015r. – udział w Warsztatach dotyczących rekultywacji składowiska odpadów 

komunalnych w Dalkowie oraz spotkaniu ze Starostą Sępoleńskim zorganizowanym  

w Sępólnie Krajeńskim w temacie dróg powiatowych znajdujących się na terenie miasta 

Więcbork. Jest propozycja, by drogi powiatowe leżące na terenie miasta zostały przekazane  

w zarząd Gminie Więcbork, ponieważ wielokrotnie i tak ta ostatnia dokonuje niezbędnych 

czynności np. w okresie zimowym. 

5-6.03.2015r. – udział w Kongresie 25-lecia Samorządu Terytorialnego w Poznaniu.  

W ramach niego odbyło się 36 ogólne Zebranie Związku Miast Polskich / wybór nowego 

Prezesa – Prezydent Gliwic p. Zygmunt Frankiewicz, do Zarządu wszedł również Prezydent 

Inowrocławia p. Ryszard Brejza/. Na Kongresie pojawili się Pani Premier Ewa Kopacz oraz 

prof. Jerzy Buzek i Prezydent RP Bronisław Komorowski. 

8.03.2015r. – udział w Dniu Kobiet zorganizowanym przez OSP i Radę Sołecką  

w Pęperzynie. 

9.03.2015r. – Konwent Burmistrzów i Wójta Powiatu Sępoleńskiego. 
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10.03.2015r. – udział w Powiatowym Dniu Kobiet w Kamieniu Krajeńskim. 

11.03.2015r. – udział w spotkaniu podsumowującym cykl Warsztatów Kulinarnych 

organizowanych przez Lokalną Grupę Działania „Nasza Krajna” / na terenie ZS C.K.U i Z.  

w Więcborku/ oraz wizji dotyczącej stanu równiarki gminnej. 

12.03.2015r. – udział w spotkaniu dotyczącym strategii Rozwoju Powiatu Sępoleńskiego,  

w którym uczestniczyli również przedsiębiorcy z terenu powiatu. Nadto w tym dniu 

obchodzony był również Dzień Sołtysa i z tej okazji Burmistrz Więcborka oraz 

Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej p. Anna Łańska spotkali się  

z sołtysami z terenu gminy Więcbork. Spotkanie odbyło się w Sali Lustrzanej MGOK 

Więcbork. 

13.03.2015r. – udział w spotkaniu z przedstawicielem Spółki „Nowa Energia” 

podwykonawcą inwestora „DL Energia” w kwestiach dotyczących transportu urządzeń 

wielkogabarytowych do budowy elektrowni wiatrowych na terenie sołectwa Runowo 

Krajeńskie. 

16.03.2015r. – wyjazd do Sępólna Krajeńskiego celem podpisania aktów notarialnych. 

17.03.2015r. – udział  walnym Zebraniu Gminnej Spółki Wodnej w Więcborku. 

18.03.2015r. – udział w posiedzeniu Komisji Zdrowia, Pomocy Społecznej i Porządku 

Publicznego Rady Miejskiej w Więcborku oraz w spotkaniu zorganizowanym przez 

Stowarzyszenie „Dorośli Dzieciom” z organizacjami pozarządowymi z terenu gminy 

Więcbork. 

19.03.2015r. – spotkanie z dyrektorami szkół gminnych, podczas którego omówiono sprawy 

bieżące oraz zasady współpracy. Tego samego dnia w godzinach popołudniowych wraz  

z Dyrektor Miejsko-Gminnego Ośrodka Kultury w Więcborku oraz Zastępcą Burmistrza 

Więcborka, Burmistrz udał się do Teatru Wielkiego Opery Narodowej w Warszawie, żeby 

zobaczyć występ Maestro Andrzeja Dobbera w operze Verdiego „Traviata”. Celem wyjazdu 

było wyrażenie uznania, podziękowania i wyrażenia dymy mieszkańców gminy z faktu, że 

tak znamienita osoba wywodzi się z Więcborka i tego nie ukrywa.  

20.03.2015r. – udział w posiedzeniu Komisji Mieszkaniowej oraz Komisji Oświaty, Kultury  

i Sportu Rady Miejskiej w Więcborku. W godzinach wieczornych uczestniczył natomiast  

w ostatniej kolejce i podsumowaniu Gminnej Ligi Halowej Piłki Nożnej o Puchar Burmistrza 

organizowanej przez Klub „GWIAZDA” Sypniewo i „TIME” Lubcza. Zwycięzcą Ligi została 

drużyna „GWIAZDY” Sypniewo. 

23.03.2015r. – spotkanie samorządów należących do Lokalnej Grupy Działania „Nasza 

Krajna”, dotyczące nowego okresu programowania oraz konieczności zwiększenia składek 

członkowskich wnoszonych przez samorządy. 

24.03.2015r. – udział w posiedzeniach Komisji Statutowej i Komisji Budżetu i Finansów 

Rady Miejskiej w Więcborku. 

  

Ad. 8 Interpelacje i zapytania radnych. 

1. Jan Antczak pytał, jakie są zamierzenia Gminy odnośnie równiarki tj. czy Gmina 

zamierza remontować tą która jest, czy zastąpić ją nowym sprzętem. 

2. Radny Ryszard Kałaczyński wskazał na konieczność oczyszczenia przydrożnych rowów 

gminnych na odcinku ok. 1 km w Wituni oraz wypełnienia ubytków w nawierzchni 

drogowej przy ul. W. Witosa również w Wituni.  

 Radny pytał również, jak Gmina zamierza wykorzystać środki, które nie zostały 

wydatkowane w trakcie sezonu zimowego na odśnieżanie. 

 Chciał wiedzieć, jak dalece są zawansowane działania w kwestii budowy chodnika 

od mostu w kierunku Wituni. 

 Mówił także o problemach z bazą noclegową w Więcborku poza sezonem 

turystycznym tj. w czasie bieżącym. Jest to kwestia problematyczna m.in. dla 
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biegaczy, którzy przyjeżdżają do niego z różnych stron Polski i towarzyszą mu  

w biciu rekordu Guinessa – 365 maratonów. Prosił, by w tym zakresie Gmina 

wpłynęła w jakiś sposób na właścicieli ośrodków wczasowych.   

3. Radny Andrzej Wenda pytał o przyszłość inwestycji polegającej na budowie biogazowi 

tzn. czy koncepcja znajdzie swoją kontynuację, czy temat jest nieaktualny. 

4. Radny Stanisław Posieczek dopytywał o realizację zadania dotyczącego odwodnienia 

przy szkole w Sypniewie. 

 Wskazał też na potrzebę zabezpieczenia mocno uszkodzonej nawierzchni drogowej 

na ulicy Ogrodowej w Sypniewie. 

5. Radna Grażyna Witczak prosiła o wykonanie przeglądów placów zabaw znajdujących 

się na terenie gminy i ewentualne uzupełnienie brakujących sprzętów, naprawę ogrodzeń  

i powstałych innych uszkodzeń. Nadto wnioskowała o zwrócenie się do Policji o częstsze 

monitorowanie okolic placów zabaw, w pobliżu których często przebywają osoby 

nadużywające alkoholu. 

6. Radny Kazimierz Wilczyński mówił o drzewach przy jeziorze Więcborskim, które 

oznakowano prawdopodobnie dla celów wycinki. Zastanawiał się, czy wszystkie z tych 

drzew zostaną wycięte, a jeżeli tak, to dlaczego. 

 Radny wniósł też o posadowienie jednej ławeczki na placu zabaw, na Osiedlu 

Łopiennik. 

Ad. 9 Przyjęcie informacji dotyczącej funkcjonowania służby zdrowia na terenie gminy 

Więcbork: 

Spółki „Novum-Med.” – Informacje przedstawił Prezes Spółki p. Stanisław Plewako 

Informacja stanowi Załącznik Nr 1 do niniejszego Protokołu /do wglądu w biurze RM 

oraz stronie BIP Gminy Więcbork/ 

Przewodnicząca RM otworzyła dyskusję odnosząc się do uwag Prezesa dotyczących 

oddziału położniczego. Jej zdaniem nie powinno się ulegać presji medialnej w zakresie 

„nowoczesności” w tej dziedzinie na oddziałach położniczych. W więcborskim szpitalu nie 

jest tak źle z tą „nowoczesnością”, a pojęcie „rodzenia po ludzku” to temat trochę 

przereklamowany. Za pozytywny aspekt uznała ankietę przeprowadzaną wśród pacjentek,  

w ramach której anonimowo mogą one wypowiedzieć się np. na temat personelu, opieki itp. 

Przewodnicząca RM pytała ponadto o uwagę dotyczącą wymiany dźwigu – windy do celów 

medycznych. 

Obecny na sesji Wicestarosta Powiatu powiedział, że w ramach tego zadania jedna winda 

zostanie zainstalowana nowa w przypadku drugiej nastąpi wymiana starej na nową. 

Prezes Spółki „Novum –Med.” dopowiedział, że zgodnie z obowiązującymi przepisami 

muszą funkcjonować, co najmniej dwie windy, zatem jedna zostanie uruchomiona nowa, 

druga natomiast zostanie wymieniona stara na nową. 

Radny Kazimierz Wilczyński wyraził zaniepokojenie informacją o zmianach dotyczących 

oddziału ratunkowego, a konkretnie procedury zgłaszania nagłego przypadku. 

Prezes Spółki „Novum –Med.” uspokoił, że zasadniczo nic się nie zmienia, numery 

alarmowe pozostają te same, a jedynie czas dotarcia do pacjenta ulegnie wydłużeniu. 

Radny Jan Antczak poruszył problem długiego siedmiomiesięcznego oczekiwania za poradę 

okulistyczną, pytając jednocześnie, czy  można w jakiś sposób tą sytuację zmienić. 
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Prezes Spółki „Novum –Med.” odpowiedział, że w tym zakresie wszystko zależy od 

posiadanych środków. Spółka podpisała kontrakt z NFZ i lekarzem, który dojeżdża. Sytuacja 

taka jak jest w Więcborku dotyczy wielu innych ośrodków medycznych. Zapotrzebowanie na 

tego typu świadczenia jest bardzo duże, więc są one limitowane. 

Przewodnicząca RM zamknęła dyskusję. 

 

Spółka „PROVITA” – informację złożył Prezes Spółki p. Tomasz Mesjasz 

Informacja stanowi Załącznik Nr 2 do niniejszego Protokołu /do wglądu w biurze RM 

oraz stronie BIP Gminy Więcbork/. 

Przewodnicząca RM otworzyła dyskusję. 

Radny Antczak z przedłożonej informacji wnioskował, że Spółka bardzo dobrze sobie radzi. 

Wcześniej mieszkańcy nie byli zadowoleni ze sprzedaży budynku Przychodni i wytykali to 

władzom Gminy i radnym. Natomiast ze słów Prezesa wynika, że sporo środków już w tak 

krótkim czasie musieli zainwestować, zatem można wnioskować, że kosztów tych poprzez 

sprzedaż uniknęła Gmina. Radny pytał również, czy w związku z pojawieniem się nowego 

podmiotu medycznego w Więcborku zmniejszyła się ilość pacjentów w Przychodni 

„PROVITA” oraz, jaki jest w  niej okres oczekiwania na poradę okulistyczną. 

Prezes Spółki „PROVITA” wyjaśnił, że Przychodnia nie ma poradni okulistycznej, a ta 

która jest poradnią szpitalną. Jeżeli zaś chodzi o ilość pacjentów nie ma zauważył dużego 

odpływu pacjentów. Generalnie jednak NFZ zmienił sposób rozliczania pacjentów – wzrosła 

stawka kapitacyjna i sytuacja jest stabilna. 

Przewodnicząca RM zapytała, czy w dalszym ciągu po stronie pacjenta leży obowiązek 

udowodnienia, że jest ubezpieczony. 

Prezes Spółki „PROVITA” podał, że generalne Przychodnia nie robi z tego tytułu 

problemów. Pacjenci owszem denerwują się ale jeżeli podpiszą oświadczenie, że są 

ubezpieczeni normalnie mogą skorzystać z świadczenia medycznego. W takich przypadkach 

prosi się jedynie pacjenta o zweryfikowanie sprawy w ZUS bądź u pracodawcy. 

Radny Wilczyński pytał, jak wygląda sytuacja w kwestii usług stomatologicznych. 

Prezes Spółki „PROVITA” odpowiedział, że stomatolog w ramach kontraktu prowadzi 

praktykę w Przychodni sypniewskiej i tam nie ma problemu z dostępem do świadczeń. 

Gabinet przyjmuje trzy dni w tygodniu ponieważ większego kontraktu nie udało się 

wynegocjować. 

Radny Wilczyński wskazał, że jednym z istotnych problemów jest to, że pacjent właściwie 

nie wie, na co w ramach NFZ może liczyć, jeżeli chodzi o leczenie stomatologiczne. Z racji 

tego wskazanym byłoby umieszczanie stosownej informacji tj. wykazu świadczeń 

refundowanych np. przed wejściem do gabinetu. 

Prezes Spółki „PROVITA” potwierdził, że oczywiście leczenie refundowane obejmuje 

pewien zakres - katalog usług ale nie jest pewien, czy byłby on dla pacjenta czytelny. Na 

pewno w katalogu tym nie ma leczenia kanałowego zęba – jest to oczywiście zabieg płatny. 

Najlepiej jednak zapytać samego stomatologa o zakres świadczeń bezpłatnych. 

Przewodnicząca RM zamknęła dyskusję. 
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Spółka „Ars Medica” – przedstawiciel Spółki nie pojawił się na sesji. 

Spółka „Familia” – informację złożyła Prezes Spółki p. Izabela Osowska 

Informacja stanowi Załącznik Nr 3 do niniejszego Protokołu /do wglądu w biurze RM 

oraz stronie BIP Gminy Więcbork/. 

Przewodnicząca RM otworzyła dyskusję. 

Radny Antczak wyraził zadowolenie, że na terenie gminy pojawił się nowy podmiot 

medyczny, tym bardziej, że zdrowa konkurencja, nikomu jeszcze nie zaszkodziła. 

Wiceprzewodniczący RM pochwalił pracę laboratorium znajdującego się przy więcborskim 

szpitalu mówiąc, że zdarzyło mu się porównywać wyniki w nim wykonane z tymi, jakie  

w ramach uzyskanego grantu wykonał jeden z pracowników Firmy, w której pracuje. Były to 

podobno bardzo drogie badania tzw. „metodą bezpośrednią” ale porównując je z tymi 

zrobionymi kilka dni wcześniej w Więcborku okazało się, że ich wyniki są identyczne. 

Przewodnicząca RM zamknęła dyskusję ogłaszając dziesięciominutową przerwę  

w obradach. 

Po przerwie obrady wznowiono. 

Z sesji ubył radny Ryszard Kałaczyński /obecnych 13 radnych/ 

Ad. 10 Informację dotyczącą kształtowania się kosztów funkcjonowania oświaty 

samorządowej w roku 2014 oraz założeń dotyczących realizacji zadań oświatowych  

w roku 2015 przedstawiła Dyrektor Biura Obsługi Oświaty Samorządowej w Więcborku  

p. Danuta Zawidzka. 

Informacja stanowi Załącznik Nr 4 do niniejszego Protokołu /do wglądu w biurze RM 

oraz stronie BIP Gminy Więcbork/. 

Przewodnicząca RM otworzyła dyskusję. 

Radny Władysław Rembelski zauważył, że trudno jest dyskutować na temat służby zdrowia 

i oświaty. Z przedłożonych materiałów wynika, że Gmina do zadań subwencjonowanych 

dokłada, a to co przekazuje z własnych środków z roku na rok wzrasta. Trudno mu jednak 

dokonać dogłębnej analizy ponieważ brakuje mu pewnych danych. W związku z tym prosił, 

by na przyszłość w tych analizach ujmować, jak kształtowała się ilość uczniów  

w poszczególnych latach, bo wówczas obraz zagadnienia będzie pełny. Jeżeli jednak Dyrektor 

posiada takie dane na dziś prosił o ich przedstawienie.   

Dyrektor BOOS odpowiedziała, że jeżeli miałaby podać, jak na przestrzeni ostatnich lat 

kształtowała się ogólna liczba uczniów, to wolałaby nie przekłamywać obrazu, a podać 

konkretne dane tzn. te zaewidencjonowane w systemie informacji oświatowej. Będą one 

najbardziej obiektywne. Z pamięci wolałaby tego nie robić.  

Przewodnicząca RM zamknęła dyskusję. 

 

Ad. 11 Projekt uchwały uchylającej uchwałę w sprawie zmian w statucie Biura Obsługi 

Oświaty Samorządowej w Więcborku przedstawiła Dyrektor Biura Obsługi Oświaty 

Samorządowej w Więcborku p. Danuta Zawidzka. 



8 
 

 

1997r. Rada Miejska w Więcborku podjęła decyzję o utworzeniu Biura Obsługi Oświaty 

Samorządowej w Więcborku jednocześnie stanowiąc o treści Statutu. W roku 1999 Statut ten 

był zmieniony po raz pierwszy, w roku 2006 zmieniono go po raz drugi. Uchwała z 2006 roku 

w przeciwieństwie do pozostałych, została opublikowana w Dzienniku Urzędowym 

Województwa Kujawsko-Pomorskiego. Dokonując w tej chwili zmiany należy ją uchylić – 

wyeliminować z obrotu prawnego. 

 

Opinia Komisji Oświaty, Kultury i Sportu – pozytywna 

Opinia Komisji Statutowej – pozytywna 

 

Uwag nie wniesiono. 

 

Na sali 12 radnych / z sali wyszedł radny Wenda/ 

 

Uchwałę podjęto jednogłośnie 

 

Ad. 12 Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie utworzenia Biura Obsługi Oświaty 

Samorządowej w Więcborku i nadania statutu omówiła również Dyrektor BOOS. 

Proponowane zmiany dotyczą załącznika do uchwały tj. Statutu i wynikają z faktu zmian  

w prawie oświatowym, zmian w ustawie o finansach publicznych oraz zmiany siatki szkół – 

w tym przypadku chodzi o powołanie Zespołu Szkół w Sypniewie. Statut w swej istocie nie 

zmienia się w żadnym poza tym, że zawiera regulacje w kontekście celu i przedmiotu 

działania. Posiada regulacje o charakterze uniwersalnym, kwestie szczegółowe reguluje 

Regulamin BOOS / również radnym przestawiony/. Nową rzeczą jest odwołanie się do 

porozumień zwieranych przez dyrektorów każdej z placówek oświatowych z dyrektorem 

BOOS  dokument przedłożony został także radnym/. Przedmiotowe porozumienie reguluje 

wszystkie kwestie wynikające z ustawy o finansach publicznych i ustawy o rachunkowości, 

po to by jasno i precyzyjnie określić zakres obowiązków, upoważnień i odpowiedzialności. 

Opinia Komisji Oświaty, Kultury i Sportu – pozytywna 

Opinia Komisji Statutowej – pozytywna 

 

Uwag nie wniesiono. 

 

Na sali 13 radnych /na salę powrócił radny Wenda/ 

 

Uchwałę podjęto jednogłośnie 

 

Ad. 13 Projekt uchwały w sprawie przedłużenia taryfy za zbiorowe zaopatrzenie w wodę  

i zbiorowe odprowadzanie ścieków ustalone przez Zakład Gospodarki Komunalnej Spółka  

z o.o. w Więcborku przedłożył Dyrektor Zakładu Gospodarki Komunalnej w Więcborku  

p. Adam Kubiak. 

Wniosek o przedłużenie taryf wraz z uzasadnieniem stanowi Załącznik Nr 5 do 

niniejszego Protokołu / /do wglądu w biurze RM oraz stronie BIP Gminy Więcbork/. 

 

Opinia Komisji Rolnictwa /…/ - pozytywna 

Opinia Komisji Budżetu i Finansów - pozytywna  
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Pytań ze strony radnych nie było 

 

Na sali 13 radnych 

 

Za przyjęciem uchwały głosowało - 12 radnych 

Wstrzymał się od głosu  - 1 radny 

 

Ad. 14 Projekt uchwały w sprawie utworzenia odrębnego obwodu głosowania przedstawił 

Zastępca Burmistrza Więcborka p. Jacek Masztakowski. 

 

 

Na podstawie art.12 § 4 ustawy – Kodeks wyborczy rada gminy, w drodze uchwały, na 

wniosek burmistrza, tworzy odrębny obwód głosowania w zakładzie opieki zdrowotnej, domu 

pomocy społecznej, jeżeli w dniu wyborów będzie w nim przebywać co najmniej 15 

wyborców ujętych w rejestrze wyborców prowadzonym w gminie, na terenie której położona 

jest dana jednostka. Jeżeli w dniu wyborów w jednostce będzie przebywać mniej niż 15 

wyborców, tworzy się odrębny obwód głosowania po zasięgnięciu opinii kierownika szpitala. 

Na podstawie informacji uzyskanych od kierowników zarządzanych jednostek, przewiduje 

się, że w dniu wyborów przebywać w nich będzie więcej niż 15 wyborców. 

W sprawie utworzenia odrębnych obwodów głosowania zasięgnięto opinii osoby kierującej 

daną jednostką. Utworzenie odrębnych obwodów głosowania następuje najpóźniej w 35 dniu 

przed dniem wyborów. W związku z powyższym zachodzi uzasadniona potrzeba utworzenia 

odrębnego obwodu głosowania. 

Na niniejszą uchwałę wyborcom, w liczbie co najmniej 15, przysługuje prawo wniesienia 

skargi do Komisarza Wyborczego w Bydgoszczy, w terminie 5 dni od daty podania uchwały 

do publicznej wiadomości. 

 

Opinia komisji Statutowej – pozytywna 

Projekt nie wywołał dyskusji radnych. 

Na sali 13 radnych 

 

Uchwałę podjęto jednogłośnie 

 

Ad. 15 Projekt uchwały w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi 

oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Więcbork w 2015 roku 

przedstawił Kierownik referatu UM p. Tomasz Fifielski. 

W związku z nowelizacją ustawy o ochronie zwierząt z dnia 21 sierpnia 1997 r. (Dz. U. z 

2013 r., poz. 856 z późn. zm.) zmieniony został art. 11a, który zobowiązuje Radę Gminy do 

określania w drodze uchwały, corocznie do dnia 31 marca, programu opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt. Stanowi to wypełnienie obowiązku 

zapewnienia opieki bezdomnym zwierzętom przez gminę, wynikającego z art. 11 ust. 1 ww. 

ustawy. W związku z powyższym przygotowany został „Program opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Więcbork w 2015 
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roku”, który stanowi załącznik do niniejszej uchwały. Obejmuje on swoim zakresem 

realizację takich zadań jak: 

1) zapewnienie bezdomnym zwierzętom miejsca w schronisku dla zwierząt; 

2) opiekę nad wolno żyjącymi kotami, w tym ich dokarmianie; 

3) odławianie bezdomnych zwierząt; 

4) obligatoryjną sterylizację albo kastrację zwierząt w schroniskach dla zwierząt; 

5) poszukiwanie właścicieli dla bezdomnych zwierząt; 

6) usypianie ślepych miotów; 

7) wskazanie gospodarstwa rolnego w celu zapewnienia miejsca dla zwierząt gospodarskich; 

8) zapewnienie całodobowej opieki weterynaryjnej w przypadkach zdarzeń drogowych  

z udziałem zwierząt. 

Projekt programu przekazany został do zaopiniowania powiatowemu lekarzowi weterynarii 

oraz dzierżawcom lub zarządcom obwodów łowieckich, działających na obszarze gminy 

Więcbork. 

Gmina Więcbork ma obecnie podpisaną umowę ze schroniskiem „Radość Psiaka” 

mieszczącym się na terenie gminy Wapno. Z 25 sztuk opłata miesięczna wynosi 2.500,00 zł. 

W ubiegłym roku za 13 sztuk Gmina płaciła 2.000,00 zł z czego należy wnosić, że obecna 

umowa jest korzystniejsza.  Wcześniej zwierzęta przebywają w przytulisku zlokalizowanym 

przy oczyszczalni ścieków w Runowie. Prowadzona jest również akcja adopcyjna wśród 

mieszkańców gminy Więcbork.  

 

Opinia Komisji Rolnictwa – pozytywna 

Przewodnicząca RM otworzyła dyskusję, pytając co oznacza podejmowanie interwencji  

w sprawach kotów wolno żyjących i jak można udowodnić, że kot jest wolno żyjący. 

 

Pan Fifielski odpowiedział, że na tą chwilę w gminie Więcbork jest jeden społeczny 

karmiciel kotów. Jest to osoba zamieszkująca przy ul. Gdańskiej, gdzie usytuowane są 

budynki gminne, w których zadomowiło się kilkanaście kotów. Zgodnie z wytycznymi 

Inspekcji weterynaryjnej koty nie są wyłapywane, gdyż mają za zadanie wyłapywać gryzonie. 

Wynagrodzenie, jakie otrzymuje ww. osoba, to 100,00 zł miesięcznie. 

 

Przewodnicząca RM dociekała ile tych kotów musi być, żeby zgłosić się do Gminy i jak 

udowodnić, że są one bezpańskie. Problematycznym według niej jest interpretacja, co to jest 

ten społeczny karmiciel i na ile wystarczy zabezpieczona w budżecie Gminy kwota 60.000,00 

zł. 

 

Pan Fifielski podał, że sytuacja, o której wspomniał powyżej ma miejsce od dwóch lat. 

Zanim zdecydowano o ustanowieniu społecznego karmiciela kotów dokonano dwukrotnej 

wizji posesji przy ul Gdańskiej i stwierdzono, że rzeczywiście przebywa tam kilkanaście 

kotów, które nie dają się nikomu złapać, a mieszkańcy stwierdzili, że nie będą ich dokarmiać. 

Uznano, zatem że są to koty wolno żyjące i Gmina ma prawo ustanowienia społecznego 

opiekuna. Osoba, która dokonała zgłoszenia zgodziła się podjąć tej funkcji i rocznie z budżetu 

Gminy na ten cel przeznaczanych jest 1.200,00 zł.  

 

Przewodnicząca RM zamknęła dyskusję. 

 

Na sali 13 radnych 

 

Za przyjęciem uchwały głosowało - 12 radnych 

Przeciwna    - 1 radna 
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Ad. 16 Projekt uchwały w sprawie wskazania przedstawiciela samorządu gminnego do składu 

Rady Krajeńskiego Parku Krajobrazowego omówił również Kierownik Referatu UM  

p. Tomasz Fifielski. 

 

Zgodnie z art. 99 ustawy z dnia 16 kwietnia 2004r. o ochronie przyrody członków rady parku 

krajobrazowego powołuje zarząd województwa spośród działających na rzecz ochrony 

przyrody przedstawicieli nauki, praktyki i organizacji ekologicznych oraz przedstawicieli 

właściwych miejscowo jednostek samorządu województwa, samorządu gminnego  

i organizacji gospodarczych. Z wnioskiem o wywołanie powyższego projektu uchwały 

zwrócił się do Rady Miejskiej Dyrektor Krajeńskiego Parku Krajobrazowego p. Remigiusz 

Popielarz. Zgodnie z projektem uchwały na przedstawiciela Gminy Więcbork wskazuje się 

Burmistrza Więcborka p. Waldemara Kuszewskiego. W związku z powyższym traci tez moc 

uchwała Rady Miejskiej w Więcborku Nr XXXI/275/13 z dnia 29 maja 2013 r. w sprawie 

wskazania przedstawiciela samorządu gminnego do składu Rady Krajeńskiego Parku 

Krajobrazowego. 

 

Opinia Komisji Rolnictwa /…/ - pozytywna. 

 

Uwag nie wniesiono 

 

Na sali 13 radnych. 

 

Uchwałę podjęto jednogłośnie 

 

Ad. 17 Projekt uchwały w sprawie zmian w składach osobowych komisji stałych Rady 

Miejskiej w Więcborku przedstawiła Przewodnicząca Rady Miejskiej w Więcborku  

p. Grażyna Witczak. 

 

Zmian w składach osobowych Komisji RM dokonano w związku z objęciem funkcji radnego 

przez p. Władysława Rembelskiego, wybranego w wyborach uzupełniających do Rady 

Miejskiej w Więcborku w dniu 8 marca 2015r. oraz na wniosek zainteresowanych radnych.  

W związku z powyższym zaszła również konieczność wywołania niniejszej uchwały. 

 

Pytań nie wniesiono 

 

Na sali 13 radnych 

 

Uchwałę podjęto jednogłośnie 

 

 

Ad.18. Projekt uchwały w sprawie wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla członków 

ochotniczej straży pożarnej przedstawił Zastępca Burmistrza Więcborka p. Jacek 

Masztakowski. 

W dniu 26 lutego 2015r. Rada Miejska w Więcborku podjęła uchwałę w przedmiotowej 

sprawie. Jednakże 17 marca 2015r. wpłynęło do Gminy Więcbork pismo z Wydziału Nadzoru 

i Kontroli Urzędu Wojewódzkiego w Bydgoszczy informujące o wszczęciu postępowania 

nadzorczego w przedmiocie stwierdzenia nieważności tejże uchwały. Organ nadzoru uznał, że 

jest to prawo miejscowe i jako takie podlega publikacji w Dzienniku Urzędowym 

Województwa Kujawsko-Pomorskiego. Tego zapisu w podjętej uchwale RM nie było 

poniekąd dlatego, iż ta sama uchwała, podjęta w roku 2009 również w swej treści nie 
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ujmowała konieczności publikacji i w takiej formie przyjęta została przez organ nadzoru. 

Pozostaje zatem kwestia interpretacji. Prawo miejscowe jest dość specyficznym prawem tj. 

jeżeli jest wyraźna delegacja ustawowa – ustawa wyraźnie wskazuje, że dana uchwał wymaga 

publikacji w Dz. Urz. sprawa jest jasna. W pozostałych przypadkach wszystko wymaga 

interpretacji. Tu organ nadzoru wyraźnie wskazuje, że jest to prawo miejscowe, gdyż zawiera 

normy generalno - abstrakcyjne i jako takie wymaga publikacji. Treść uchwały nie ulega 

zmianie, dodany został jedynie zapis o utracie mocy uchwały podjętej przez RM w miesiącu 

lutym oraz zapis, że wchodzi ona w życie  po upływie 14 dni od ogłoszenia jej w Dzienniku 

Urzędowym województwa Kujawsko-Pomorskiego. 

 

Pytań nie wniesiono. 

 

Na sali 13 radnych 

 

Uchwałę podjęto jednogłośnie 

 

Ad. 19 Projekty uchwał finansowych przedstawiła Skarbnik Gminy Więcbork p. Alina 

Kruk. 

 

a) w sprawie zmian budżetu Gminy Więcborka na rok 2015. 

 

Zmiany dotyczyły: 

 

1. Zwiększenie planu dochodów majątkowych w rozdz. 60016 § 6630  o kwotę 175.000,00 

zł. dokonano na podstawie złożonego wniosku do Urzędu Marszałkowskiego w Toruniu o 

dofinansowanie wykonania zadania inwestycyjnego pn.: „Przebudowa drogi gminnej nr 

020206C relacji Zakrzewek - Nowy Dwór - Zboże - I etap na odcinku 1000 mb”. 

2. Zmian w planie dochodów budżetowych w rozdz. 75801 § 2920 dokonano na podstawie 

Pisma Ministra Finansów nr ST3.4750.5.2015 dotyczącego zwiększenia o kwotę 

14.024,00 zł. części oświatowej subwencji ogólnej dla Gminy Więcbork na 2015 r. 

3. Zmian w planie wydatków budżetowych pomiędzy rozdz. 05011 § 4560 a 75023 § 4430 o 

kwotę 12.600,00 zł. dokonano w celu zapłaty odsetek od płatności wykorzystanej 

niezgodnie z przeznaczeniem dotyczącej wykonania inwestycji pn.: „Przebudowa, remont 

pomostu oraz remont budynku hangaru służącego wędkarstwu, rekreacji i turystyce 

ogólnodostępnej wraz z jego wyposażeniem”. 

4. Zmian w planie wydatków budżetowych w rozdz. 60016 § 4210 oraz rozdz. 92109 § 6050 

i § 4210 o łączną kwotę 4.000,00 zł. dokonano dla prawidłowej realizacji przedsięwzięć 

wykonywanych przez Sołectwo Lubcza w ramach funduszu sołeckiego zgodnie z uchwałą 

Zebrania Wiejskiego z dnia 10.03.2015 r..  

5. Zwiększenia planu wydatków majątkowych w rozdziale 60016 § 6050 o kwotę 350.000,00 

zł. dokonano w związku ze złożonym wnioskiem do Urzędu Marszałkowskiego w 

Toruniu o dofinansowanie wykonania zadania inwestycyjnego pn.: „Przebudowa drogi 

gminnej nr 020206C relacji Zakrzewek - Nowy Dwór - Zboże - I etap na odcinku 1000 

mb”. 

6. Zwiększenia planu wydatków budżetowych w rozdz. 70005 § 4610 o kwotę 30.000,00 zł. 

dokonano z przeznaczeniem na pokrycie kosztów opłat sądowych w związku z 

przygotowaną do sądu dokumentacją odnośnie egzekucji zaległych czynszów za lokale 

komunalne. 

7. Zwiększenia planu wydatków budżetowych w rozdz. 71095 § 4260 o kwotę 2.000,00 zł. i 

§ 4300 o kwotę 5.000,00 zł. dokonano z przeznaczeniem na pokrycie kosztów związanych 

z funkcjonowaniem targowiska (zakup energii, wywóz nieczystości). 
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8. Zmian w planie wydatków budżetowych w rozdz. 75412 pomiędzy paragrafami o kwotę 

1.000,00 zł. dokonano w związku ze zmianą klasyfikacji budżetowej wprowadzonej 

rozporządzeniem Ministra Finansów z dnia 16 grudnia 2014 r. zmieniającego 

rozporządzenie w sprawie szczegółowej klasyfikacji dochodów, wydatków, przychodów i 

rozchodów oraz środków pochodzących ze źródeł zagranicznych, polegającą na 

połączeniu trzech paragrafów dotyczących Internetu, telefonii stacjonarnej i telefonii 

komórkowej w jeden paragraf „4360 Opłaty z tytułu usług telekomunikacyjnych”. 

9. Zwiększenia planu wydatków budżetowych w rozdz. 75495 § 3030 o kwotę 100,00 zł. 

dokonano z przeznaczeniem na pokrycie kosztów związanych z rekompensatą dla osób 

fizycznych za utracone zarobki z tytułu wezwania do osobistego wstawienia się w 

sprawach dotyczących powszechnego obowiązku obronnego. 

10. Zmniejszenia planu wydatków budżetowych w rozdz. 75702 § 8110 o kwotę 75.000,00 zł. 

dokonano z przeznaczeniem na pokrycie wydatków związanych z realizacją zadania 

określanego w pkt. 5. 

11. Zmniejszenia planu wydatków budżetowych w rozdz. 75818 § 4810 o kwotę 100.000,00 

zł. dokonano z przeznaczeniem na pokrycie wydatków związanych z realizacją zadania 

określanego w pkt. 5. 

12. Zmiany w planie wydatków budżetowych w dziale 801 i 854 podyktowane zostały 

bieżącym funkcjonowaniem oświaty Gminy Więcbork. 

13. W rozdz. 80101 § 6050 dokonano zmiany nazwy zadania inwestycyjnego na: 

„Przebudowa i rozbudowa budynku świetlicy przy Zespole Szkół w Sypniewie”. 

14. Zwiększenia planu wydatków budżetowych w rozdz. 80195 § 2360 o kwotę 1.000,00 zł. 

dokonano z przeznaczeniem na zwiększenie dotacji dla organizacji prowadzących 

działalność pożytku publicznego związanych ze sportem szkolnym. 

15. Zmniejszenia planu wydatków budżetowych w rozdz. 85215§ 3110 o kwotę 54.100,00 zł. 

dokonano z przeznaczeniem na pokrycie wydatków związanych z realizacja zmian 

przewidzianych w niniejszej uchwale. 

16. Zwiększenia planu wydatków budżetowych w rozdz. 85295 § 2360 o kwotę 500,00 zł. 

dokonano z przeznaczeniem na zwiększenie dotacji dla organizacji prowadzących 

działalność pożytku publicznego związanych z integracją osób niepełnosprawnych. 

17. Zwiększenia planu wydatków budżetowych w rozdz. 90001 § 4300 o kwotę 10.000,00 zł. 

dokonano z przeznaczeniem na pokrycie planowanych kosztów związanych z wyceną 

sieci kanalizacyjnej w Więcborku i Sypniewie dla potrzeb planowanego aportu tych 

środków majątkowych do ZGK Sp. z o. o. w Więcborku. 

18. Zwiększenia planu wydatków budżetowych w rozdz. 92109 § 4300 o kwotę 41.000,00 zł. 

dokonano z przeznaczeniem na sfinansowanie wykonania dokumentacji projektowej 

dotyczącej modernizacji sali kinowej MGOK w Więcborku (40.000,00 zł.) oraz 

sfinansowania kosztów montażu klimatyzatora w świetlicy wiejskiej w Borzyszkowie. 

(1.000,00 zł.). 

19. Zmian w planie wydatków budżetowych w rozdz. 92109 § 4210 a 4300 o kwotę 1.200,00 

zł. dokonano dla prawidłowej realizacji przedsięwzięć wykonywanych przez Sołectwo 

Puszcza w ramach funduszu sołeckiego. 

20. Zwiększenia planu wydatków budżetowych w rozdz. 92195 § 2360 o kwotę 1.000,00 zł. 

dokonano z przeznaczeniem na zwiększenie dotacji dla organizacji prowadzących 

działalność pożytku publicznego związanych z organizacja imprez kulturalnych. 

21. Zmniejszenia planu wydatków budżetowych w rozdz. 92695 § 2360 o kwotę 2.500,00 zł. 

dokonano w związku z zakończeniem działalności przez LZS „Sokół” Więcbork i 

przeznaczeniu części dotacji przeznaczonych dla tego klubu z na zwiększenie dotacji dla 

organizacji prowadzących działalność pożytku publicznego związanych ze sportem 

szkolnym, kulturą oraz opieką społeczną. 
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Opinia Komisji Budżetu i Finansów – pozytywna 

 

Przewodnicząca RM otworzyła dyskusję. 

 

Radna Anna Łańska prosiła o wyjaśnienie celu zwiększenia o kwotę 12.600,00 zł danej 

inwestycji. Wskazała też na pkt. 7 uzasadnienia pytając, czy dobrze rozumie, że kwota 

2.000,00 zł przeznaczona jest na wzrost w dziale zakupu energii oraz kwota 5.000,00 zł  

z przeznaczeniem na wywóz śmieci z targowiska miejskiego. Radna zastanawiała się, czy 

oddając targowisko nie zakładano, że wystąpi tam pobór energii i potrzeba wywozu 

nieczystości stałych. 

 

Skarbnik Gminy zapewniła, że te wydatki były planowane ale na etapie projektu budżetu 

trudno było ocenić z jakiego rzędu kwotami będzie trzeba się zmierzyć. Po dwóch miesiącach 

funkcjonowania można już przyjąć prognozę, jak będzie to wyglądało przez cały bieżący rok. 

Natomiast, co do pierwszego pytania, to w związku z realizacją ubiegłorocznej inwestycji w 

miesiącu marcu wpłynęła zaliczka na ten projekt. Środki były potrzebne na realizację 

bieżących potrzeb Gminy i tak zostały wykorzystane ale Urząd Marszałkowski stwierdził, że 

w takim przypadku traktuje dotację jako nienależycie wykorzystana i życzy sobie 

uregulowanie odsetek. 

 

Przewodnicząca RM zamknęła dyskusję. 

 

Na sali 13 radnych 

 

Za przyjęciem uchwały głosowało - 11 radnych 

Wstrzymało się od głosu  - 2 radnych 

 

 

a) w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Więcbork. 

 

Projekt jest po części wypadkowa zmian w budżecie omówionych powyżej, jak również faktu 

umorzenia z końcem ubiegłego roku pożyczki w Wojewódzkim Funduszu Ochrony 

Środowiska i Gospodarki Wodnej. Zmiany dotyczą konieczności zweryfikowania 

przychodów i rozchodów oraz kwoty długu w latach 2015 – 2017. 

 

Opinia Komisji Budżetu i Finansów – pozytywna. 

 

Projekt nie wywołał dyskusji radnych 

 

Na sali 13 radnych 

 

Za przyjęciem projektu głosowało - 12 radnych 

Wstrzymało się od głosu  - 2 radnych 

 

Ad. 20 Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych udzielił Burmistrz Więcborka  

p. Waldemar Kuszewski. 

 

/Odp. n interp. radnego J. Antczak/ 

 przegląd równiarki wykonano z racji tego, że taki sprzęt na stanie Gminy jest bardzo 

potrzebny. Rozpatrywane jest kilka możliwości. Jeżeli chodzi o naprawę, to sprzęt jest na 



15 
 

tle stary, że  nie ma na rynku części zamiennych i ciężko znaleźć na rynku firmę, która 

podjęłaby się naprawy. Poszukiwana jest również możliwość zakupu skrzyni biegów, czy 

silnika do tego konkretnego typu maszyny. Zakup nowej równiarki to koszt rzędu 

500.000,00 zł netto, a więc suma, która na dzień dzisiejszy jest nierealna dla Gminy. Na 

razie równiarka pracuje, a jeżeli rzeczywiście ulegnie awarii, która uniemożliwi jej dalsze 

funkcjonowanie, poczynione zostaną wszelkie kroki, aby prace konieczne zostały 

wykonane, bo jest to ważne dla mieszkańców gminy. 

 

/Odp. na interp. radnego R. Kałaczyńskiego/ 

 W najbliższych dniach na pewno podjęte zostaną prace przy uporządkowaniu poboczy 

oraz rowów na wskazanym przez radnego odcinku oraz bieżącej naprawy nawierzchni 

drogowej. W piątek o godz. 7:30 przewidziane jest spotkanie z Panią Sołtys w celu 

ustalenia zakresu prac oraz przeznaczenia środków z funduszu sołeckiego na remonty 

dróg. 

 Oszczędności powstałe z racji łagodnego przebiegu zimy w dziale dotyczącym dróg 

pozostaną w tym dziale na bieżące utrzymanie dróg. 

 Gmina Więcbork nie ma bezpośredniego wpływu na udostępnienie noclegów przez 

ośrodki wczasowe na terenie Więcborka. Są to prywatne obiekty i tylko właściciel 

uznając, że opłaca mu się ich wcześniejsze udostępnianie niż przed oficjalnym otwarciem 

sezonu turystycznego, może to uczynić. Niemniej nic nie stoi na przeszkodzie, żeby 

Gmina taką informację przekazała do właścicieli ośrodków wypoczynkowych.   

 Zgodnie z prowadzona korespondencją z Marszałkiem Województwa Kuj.-Pom.  

w Toruniu Gmina Więcborka 17 lutego br. przesłała do Torunia uaktualnione kosztorysy 

inwestorskie, przedmiary robót budowlanych  oraz oświadczenie Burmistrza, że 

inwestycja ta nie wymaga poszerzenia pasa drogowego ani żadnych wykupów gruntów. 

Wartość robót drogowych 606.317,16 zł. Kanalizacji deszczowej 413.352,02 zł, co 

łącznie stanowi kwotę 1.019.669,18 zł. Po rozmowie telefonicznej z pracownikiem 

Urzędu marszałkowskiego uzyskano informację, ze sprawa dotycząca budowy chodnika 

zostanie przedłożona na najbliższej komisji budżetu  celem wprowadzenia jej do budżetu 

Województwa Kuj.-Pom. do realizacji w roku 2015. Po podjęciu stosownych uchwał 

przez Sejmik możliwe będzie podpisane porozumienia dotyczącego realizacji inwestycji.  

 

/Odp. na interp. radnego A. Wenda/  

 21 marca 2012 roku przedsięwzięcie uzyskało prawomocną decyzję środowiskową Gminy 

Więcbork. Na dzień dzisiejszy wiemy, że trwają uzgodnienia z Enea Operatorem na 

przyjęcie wytworzonej energii elektrycznej z biogazowi. W tym roku inwestor przewiduje 

rozpoczęcie procedury uzyskania pozwolenia na budowę. 

 

/Odp. na interp. radnego S. Posieczek/ 

 W przypadku ul. Ogrodowej w Sypniewie sprawdzone zostaną możliwości Giny, czyli, co 

ewentualnie może ona w tym zakresie zrobić w ramach posiadanych oszczędności z akcji 

zimowej.  

 Zaplanowane są środki w budżecie Gminy Więcbork na rok 2015 dotyczące budowy 

kanalizacji grawitacyjno-tłocznej ul. Kwiatowej wraz z przepompownią na terenie szkoły 

i zasilaniem energetycznym.  Dokumentacja techniczna w tym zakresie zlecona została 

projektantowi. Po dokonanych wizjach w terenie z projektantem zostanie opracowana 

koncepcja. Na dzień po sesji przewidziane jest spotkanie organizacyjne w tej sprawie. 

 

/Odp. na interp. radnej G. Witczak/  

 W dniu 24 marca 2015r. rozpoczęte zostały kontrole dotyczące stanu technicznego placów 

zabaw na terenie gminy Więcbork i zakresu prac niezbędnych do wykonania przed 
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rozpoczęciem sezonu. Konsekwencją powyższego będzie podjecie odpowiednich działań 

naprawczych. 

 W kwestii bezpieczeństwa na placach zabaw i w ich pobliżu zgłoszona zostanie 

informacja do Policji z prośbą o częstsze patrole piesze w ww. okolicach. 

 

/Odp. na interp. radnego K. Wilczyńskiego/ 

 Przy jeziorze Więcborskim oznakowanych zostało kilkanaście drzew. Z wnioskiem  

o wycinkę drzew zwrócił się do Gminy Więcbork Zarząd Melioracji. Jednakże wycinka 

ograniczy się jedynie do tych dziw, które zagrażać będą bezpośrednio osobom 

poruszającym się w tych okolicach. 

 Gmina przeanalizuje możliwości wygospodarowania ławeczki na plac zabaw znajdujący 

się na Osiedlu Łopiennik. Z dużym prawdopodobieństwem można jednak stwierdzić, ze 

takowa  ławeczka w zasobach gminnych się znajduje i będzie można ją posadowić we 

wskazanej lokalizacji. 

 

Ad. 21 Wolne wnioski i informacje. 

 

Radny Jan Antczak prosił o interwencję w sprawie nawiezienia białego kamienia w okolicę 

cmentarza w Runowie Krajeńskim. Kamień został nawieziony i wyrównano nawierzchnię, 

niestety Dyrektor Zarządu Dróg Wojewódzkich uznał to za niewłaściwe i odgraża się 

wykopaniem rowu. Jeżeli zajdzie potrzeba usunięcia kruszywa, to oczywiście to zrobi, 

niemniej prosił Burmistrza Więcborka o wyjaśnienie kwestii. 

 

Radny Kazimierz Wilczyński przedstawi radnym Apel, jaki do Prezesa Rady Ministrów 

wystosowała Komisji Rolnictwa /…/ RM w Więcborku oraz prośbę o poparcie Apelu  - listu 

otwartego „Razem dla Dobrej Żywności”, jaki droga mailową do Urzędu Miejskiego  

w Więcborku z Akademii Samowystarczalności i Zdrowia – Warsztaty w Zielonym 

Miasteczku. 

 

Kierownik Referatu UM p. Tomasz Fifielski powiedział, że więcborski apel został już 

wysłany i jest potwierdzenie, że dotarł do miejsca przeznaczenia. Proponował zatem, by nie 

powielać korespondencji tylko odpisać informując, że Gmina Więcbork już takowe pismo 

przesłała i czeka na odpowiedź. Z chwilą uzyskania informacji zwrotnej o poczynionych 

działaniach, przekaże jej treść również do wiadomości Akademii. 

 

Radny Kazimierz Wilczyński wskazał również na mijającą 70 rocznicę wywózek na Syberię  

m.in. mieszkańców gminy Więcbork. Uznał, że właściwym byłoby upamiętnienie tego faktu 

np. w postaci uchwały Rady Miejskiej. 

 

Przewodnicząca RM uważała, że jeżeli Rada miałaby podjąć uchwałę musiałby być jej 

przedłożony stosowny projekt. Pozostaje również pytanie, czy każdą kolejną rocznicę Rada 

miałaby upamiętniać uchwałami okolicznościowymi, i czy jest w ogóle taka możliwość. 

Prosiła również Przewodniczącą Komisji Oświaty /…/  o słowo wyjaśnienia, gdyż wniosek  

w tej kwestii skierowany został na posiedzenie ww. Komisji.  

 

Radna Beata Kopta Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Sportu Rady Miejskiej  

w Więcborku potwierdziła, że wniosek o którym mowa był przedmiotem dyskusji Komisji na 

posiedzeniu w dniu 20.03.2015r. w punkcie „sprawy różne”. W wyniku dyskusji w tym 

temacie sporządzone zostało pisemne stanowisko Komisji, które jako odpowiedź przesłane 

zostało wnioskodawcy. Przewodnicząca odczytała powyższe pismo. W trakcie obrad sesji 

wnioskodawca przekazał Przewodniczącej komisji pismo – dokument, który jego zdaniem 
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potwierdza słuszność jego postulatu. Ta jednak uznała, że w takim przypadku należy 

zachować drogę urzędową tj. złożyć ewentualne dokumenty w biurze Rady Miejskiej. 

 

Przewodnicząca RM przyjęła stanowisko, że ciąg dalszy sprawy winien zachować charakter 

urzędowy zgodnie z którym kolejne pisma przedkładane w odpowiedzi na stanowisko 

Komisji Oświaty, Kultury i Sportu należy kierować do biura RM, skąd po rejestracji 

przekazane zostaną do rozpatrzenia według właściwości odpowiedniej Komisji RM. 

Przewodnicząca wspominała ponadto, że pojawił się zamysł stworzenia kalendarium 

corocznych obchodów różnego rodzaju rocznic itp. pozostaje jedynak rozważenie szczegółów 

tejże koncepcji.  Podkreśliła również, że na pewno nie ma złej woli Samorządu w kwestii 

upamiętnienia osób represjonowanych mieszkańców gminy Więcbork. P. Witczak przeczytała 

również pismo IPN z roku 2003, które w trakcie obrad sesji mieszkaniec Więcborka przekazał 

Przewodniczącej Komisji Oświaty, jako dowód na poparcie złożonego przez siebie wniosku. 

Pismo – odpowiedź IPN była krótka i zasadniczo nie wnosiła nic do sprawy. Informowała 

natomiast, że ujawnienie wnioskowanych danych jest  niemożliwe, ponieważ postępowanie 

przygotowawcze jest z mocy prawa postępowaniem utajnionym, a rozpowszechnienie 

publiczne bez zezwolenia wiadomości powziętych w jego toku zanim zostały ustalone w 

postępowaniu sądowym stanowi przestępstwo z art. 241 §1 Kodeksu karnego. 

 

Burmistrz Więcborka ustosunkowując się do powyższego powiedział, że tak jak sam 

mieszkaniec stwierdził jest ciągłość władzy, a kwestia stanowiąca meritum wniosku została 

zaakcentowana w postaci tabliczki pamiątkowej na  pomniku „Orła Białego” w Więcborku. 

Nie można zatem mówić o zatajaniu, czy ukrywaniu czegoś, bo tablica jest ogólnie dostępna  

i każdy ten fakt może zweryfikować. Nawiązując zaś do wniosku radnego i sołtysa Runowa 

Krajeńskiego p. Antczaka, Burmistrz deklarował podjąć temat i skontaktować się  

z Dyrektorem ZDW i dowiedzieć się, co leży u podstaw podjętej przez niego decyzji. Z tego 

co wie podnoszona jest kwestia parkowania w miejscu, o którym wspominał sołtys, 

aczkolwiek sam uważa za niezbyt trafione uniemożliwienie tegoż parkowania poprzez 

wykopanie rowu. 

 

 

Na tym obrady zakończono. 

Przewodnicząca RM słowami „zamykam obrady szóstej sesji Rady Miejskiej w Więcborku”, 

zamknęła obrady. 

 

Prot. I. Mrozek 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej 

w Więcborku 

 

/-/ mgr Grażyna Witczak 

  

 

 

 

 

 
 


